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Harmonogram pracy GOK wŚniadowie 
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DZIEŃ CHŁOPAKA W GOK-U 
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17.00 
Kółko dzieciom"! 

Tenis stołowy teatra lne 

Drodzy Czytelnicy! 
Za pośrednictwem tej 

naszej gazety mam ogromną 

przyjemność kolejny raz spotkać się 

z Państwem. 

Ostatni miesiąc przyniósł 

wiele zdarzeń przyjemnych i tych 

mniej miłych , ale wszystkie 

układają się w jedną całość naszego 

współczesnego życia. 

Każdy art y kuł 

zamieszczony w niniej szym 

numerze prezentuje interesujący, 

pozytywny fragment naszej 

lokalnej, zróżnicowanej 

rzeczywistości . 

Z poważaniem red. nacz. 

Marek Filipkowski 

PASOWANIE 
WSZCZEPANKOWIE 

DZIEŃ NAUCZYCIELA 

NAGRODY 

PIELGRlYMKA 

KRONIKA POLICYJNA 

KRONIKA ŻYCIA 

DYNIA W OGRÓDKU 

DOŻYNKI 

DZI EŃ PAPIESKI 

ANONIM 

OGŁOSZENIE 

Jeśl i budujesz lub remontujesz dom, 

złóż wniosek do urzędu skarbowego o zwrot 

podatku VAT. Otrzymasz zwrot pien iędzy, 

nawet jeśl i nie płacisz podatku dochodowego. 

Fachowa pomoc pod numerem telefonu: 

(086) 4738076 

DZIEŃ CHŁOPAKA W GOK-u 

Dnia 2.10.2007 9 GODZ. 16.00 Gminny Ośrodek 

Kultury w Sniadowie zorganizował dzień 

chłopaka . Zaproponowali śmy mnóstw o 

przyjemnych i ciekawych konkursów, gdzie dzieci mogły 

się wykazać zaradnością a przy okazji ciekawie spędzić 

czas. Panowie dostali skromne prezenciki, a czas umilił 

nam występ zespołu FOCUS. 
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ROWERAMI Z GOK-u 

W dniu 21.09.2007( piątek) o godz. 16.00 Gminny Ośrodek 

Kultury w Śniadowie zorganizował wycieczkę r
owerową do 

Truszk, do miejsca upamiętniającego wrześniową bitwę z 1939r. 

Dzieci zapaliły znicz przy pomniku oraz uczciły pamięć poległych minutą 

ciszy. Po zakończonej wycieczce odbyło się ognisko przy boisku KS 

Śniadowo . Przy ciepłych kiełbaskach i herbacie dzieci mogły wypocząć, a 

liczne konkurencje powodowały uśmiech na twarzach naszych 

milusińskich . 

PO PROSTU GOTUJ 

Dnia 29.09.07 (SOBOTA) w Gminnym Ośrodku Kultury wŚniadowie 

odbyły się zajęcia kulinarne, wspólnie z dziećmi przyrządzaliśm) 

"babkę ziemniaczaną". Wszystkie dzieciaki ciężko pracowały, b) 

potem przy ciepłej herbatce móc skosztować naszego wypieku. 



Dnia 4 października br. odbył się razem Juniorzy KS Śniadowo i ponownie przesądziło o ostatecznym wyniku meczu 4: l 
towarzyski mecz pomiędzy klerykami z reprezentacja kleryków. Ta połowa była o wiele dla gospodarzy ! 
łomźyńskiego seminarium a Ką Śniadowo. bardziej obfita w skuteczne ataki na bramkę M e c z b y ł b a r d z o c i e k a w y m 
O godzinie 16:00 na boisku w Sniadowie zebrali przeciwnika. Pierwszego gola w tej połowie dla wydarzeniem, obie drużyny wystawiły dobrych 

=:;:r:~~~~ 'Y!~;:~~~ KLE RY CY KONTRA KS Ś N lADOWO :Ei~;ó~!~~~~~:i~~~:~~ 
kSlęza naszej parafii, a także wOJt gmmy nazywali Frankiem zas w KS Smadowo 
p. Andrzej Zaremba. gospodarzy strzelił bardzo wyróżniający się w na pochwałę zasługują zdobywcy bramek 

Już na początku pierwszej połowy naszej drużynie Damian Szabłowski. Jednak (Grzegorz Radkowski, Damian Szabłowski i 
dzięki strzałowi p. Grzegorza Radkowskiego drużyna przeciwna nie pozostała nam dłużna już Sebastian Ogonowski) 
prowadzenie objęła drużyna gospodarzy. po kilku minutach, strzelając pierwszego Mimo zwycięstwa KS Śniadowo gra była bardzo 
Pomimo, że pod obiema bramkami dochodziło honorowego gola, co tylko zagrzało Juniorów do wyrównana. Czekamy na następne spotkanie! 
do wielu niebezpiecznych sytuacji, żadna z nich walki, w ciągu ostatnich minut padły jeszcze dwa Milena Komorowska, Agnieszka Tyszka 
nie przyniosła kolejnego gola. gole strzelone prze~ Sebastiana Ogon~wskiego I kl. lIId _ gimnazjum 
Po krótkiej przerwie na boisko wybiegli tym ponownie Damiana Szabłowsklego, co 

BANK SPÓŁDZIELCZY W ŁOMŻY 

Oddział wŚniadowie 

LOKATA Z 
BSŁOMŻA 

* zysk po 15 miesiącach 

Warunki: 
- minimalna wpłata - 1.000 zł. 
- okres zadeklarowania - 15 miesięcy 
- stała stopa 4,2 % w stosunku rocznym 

PIERWSZE MIEJSCE 
ŚNIADOWIAKÓW 

Gminne Zawody 
Sportowo-Pożarnicze 

wŚniadowie 

W dniu 9.09.2007r. 
przeprowadzono gminne 
zawody sportowo 

pożarnicze, w których udział wzięło 

sześć drużyn reprezentujących 

wszystkie jednostki OSP w gminie -
Szczepankowo, Śniadowo, Wierzbowo, 
Koziki, Jastrząbka Młoda, Stara Jakać. 

Zawody zostały rozegrane na 
placu obok śniadowskiego boiska KS 
Śniadowo. 
Rozegrano dwie konkurencje sportowo
strażackie - zmagania rozpoczęły 

ćwiczenie bojowe, w których najlepsi 
okazali się strażacy ze Śniadowa, drugie 
miejsce wywalczyła drużyna 

Wierzbowa, kolejne miejsca zajęły 
drużyny z Jastrząbki Młodej, Kozik, 

Szczepankowa, Starej Jakaci. 
Druga konkurencja - sztafeta z 

przeszkodami (7 x SOm) wymagała od 
zawodników przede wszystkim 
szybkości i zręczności w pokonywaniu 
trudnych przeszkód. Najlepsi w tej 
dyscyplinie okazali się strażacy z 
Wierzbowa. 

Generalna klasyfikacja 
zawodów przedstawia się następująco: 
I miej sce OSP Śniadowo, 
II miejsce Wierzbowo, 
III miejsce OSP Jastrząbka, 
IV miejsce OSP Szczepankowo, 
V miejsce OSP Koziki, 
VI miejsce OSP Stara Jakać . 

I 
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Zwycięska drużyna OSP 
Śniadowo zakwalifikowała się do 
powiatowych zawodów sportowo
pożarniczych, które odbyły się w 
Nowogrodzie. Śniadowo zajęło tam 4. 
miejsce. 



XI SESJA 
Posiedzenie XI sesji 

Rady Gminy Śniadowo odbyło 
się w Gminnym Ośrodku 
Kultury wŚniadowie. 

W obradach 
l;1czestniczyli: Wójt Gminy 
Sniadowo pan Andrzej 
Zaremba, skarbnik pani Ewa 
Szeląg, radca prawny pani 
Elżbieta Szymańska, radni 
powiatu, kierownicy jednostek 
organizacyjnych, sołtysi z terenu 
gminy wg załączonych list 
obecności i zgromadzeni 
mieszkańcy gminy. Posiedzeniu 
przewodniczył pan Zaremba 
Zdzisław Przewodniczący Rady 
Gminy, protokołowała Ewa 
Przyborowska pracownik 
Urzędu Gminy. 

Następnie 

Przewodniczący Rady pan 
Zdzisław Zaremba poprosił o 
przyjęcie ustalonego porządku 
<;>brad XI sesji Rady Gminy 
Sniadowo. 

WYSTĄPIENIE 

zMZWiK 
Radny Mirosław 

Skub ich zapytał , czy gmina 
Śniadowo wystąpiła z 
Międzygminnego Związku 
Wodociągów i Kanalizacji? 
Wójt wyjaśnił - Wyraziliście 
Państwo chęć wystąpienia z 
MZWiK. Walne zgromadzenie 
MZWiK wyraziło na to zgodę. 
Statut MZWiK przewiduje, że 
po podjęciu przez Radę Gminy 
Śniadowo takiej uchwały, musi 
upłynąć 6 miesięcy do chwili 
wystąpienia i 30 marca była 
podjęta taka uchwała, która była 
przesłana do MZWiK. 
Zachowany termin upływa 30 
września i przestajemy być 
członkami MZWiK . Tak to 
wygląda prawnie. 

Radny Waldemar 
Malinowski powiedział, 
mieliśmy głosować we wrześniu 
nad tym, czy chcemy wyjść lub 
nie z tego związku, a teraz 
zostaliśmy postawieni przed 
faktem dokonanym jako radni. 
Mieliśmy na ten temat 
rozmawiać i miało być to 
głosowanie na sesji we 
wrześniu. 

Pan Skub ich dodał, 
tak było, na dwóch sesjach pan 
Malinowski taki punkt zgłaszał, 
żebyśmy o tym porozmawiali. A 
teraz zostaliśmy postawieni 
przed faktem dokonanym. 

Przewodniczący 

Rady Gminy wyjaśnił, była chęć 
tak jak tu wójt powiedział -
wystąpienia, jeżeli my nie 
ponawiamy tego to 
automatycznie występujemy ze 
MZWiK. 

ZMIANY 
W PORZĄDKU 

OBRAD 
Następnie 

przewodniczący zaproponował 
zmianę do porządku obrad sesji 
tj . punkt e) z punktem d), zmiany 
w budżecie. 

Wójt wyjaśnił, że 
chodzi tu o zamianę techniczną z 
punktu d) na punkt e) zmiany w 
budżecie gminy na 2007 rok na 
punkt : utworzenie zakładu 
budżetowego o nazwie Zakład 
Komunalny wŚniadowie, 
ponieważ potrzebny jest kapitał 
początkowy dla tej spółki i ten 
kapitał początkowy na tej sesji 
ustalimy, my mamy projekt, jaka 
to suma będzie i dopiero zmiany 
w budżecie na koniec. O to tutaj 
chodzi pani skarbnik o zmianę 
techniczną· 
Przewodniczący Rady poprosił 
radnych o przyjęcie 

wprowadzenia tej zmiany do 
porządku obrad. 

Podczas głosowania 
za wprowadzeniem zmiany do 
porządku obrad radni 
opowiedzieli się : za zmianą 
głosowało 10-ciu radnych , 
wstrzymało się 2-ch radnych. 

PYTANIA 
RADNYCH 

Pan Skubich 
powiedział, spytałem pana wójta 
29.06.2007 r. o terapeutę do 
Urzędu Gminy, z komisji 
alkoholowej miało być 3 000 zł., 
z Prefbetu 3 000 zł. tj. 6 000 zł. 
czy ten terapeuta już jest, czy 
będzie? Czy w naszej gminie 
będzie sekretarz gminy? Albo na 
następnej sesji zaproponuję na 
wniosek do zmiany ustawy o 
usunięcie tego stanowiska z 
naszej gminy. 

Pan Baczewski 
zapytał , czy wykonawcy 
asfaltowania dróg mają 
podpisane umowy na rok, kiedy 
skończą roboty? 

DZIAŁALNIOŚĆ 
WÓJTA MIĘDZY 

SESJAMI 
Przewodnicząc y 

Rady poprosił Wójta o 
poinformowanie o swojej 
działalności między sesjami. 
Wójt poinformował 
o swoim uczestnictwie 
w spotkaniach: 
I) 2 0.08.07 r. - Warszawa 
konferencja szkoleniowa na 
temat: "Program Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 
2007-2013" zasady ubiegania 
się o środki przez jednostki 
samorządu terytorialnego. 
2)26 . 08.07r.-Częstochowa
Ogólnopolska Pielgrzymka 
Samorządowców na Jasną Górę. 
3 )02 .09. 07r.-Częstochowa
d o ż y-n k i z k s i ę d z e m 
proboszczem i mieszkańcami 
gminy Śniadowo. 
4)03 . 09.07r-Wysokie 
Mazowieckie - spotkanie z 
Prezydentem RP panem Lechem 
Kaczyńskim, pan Prezydent z 
powodu choroby nie mógł 
przyjechać , na spotkaniu był 
Sekretarz Stanu pan Michał 
Kamiński. 

5) 04. O 9 . 07r. - B i ałystok 
ogłoszenie wyników konkursu 
"Bezpieczne Gospodarstwo 
Rolne", wręczenie nagrody panu 
Pawłowi Szabłowskiemu 
rolnikowi ze wsi Konopki 
Młode. 

6)09.09.07r.- zawody strażackie 
wŚniadowie. 

7) I 0.09 . O 7r. - B i ałystok 
spotkanie z Panem Krzysztofem 
Zarębą, Sekretarzem Stanu w 
Ministerstwie Środowiska 
8)13 .09.07r.Giełczyn spotkanie 
z delegacją z Łotwy. 
9) 14.09.07r.Szkoła Podstawowa 
w Śniadowie, ślubowanie klas 
pierwszych. 
10) 15 . 09 . 07r.-uroczystość z 
okazji 15. rocznicy nadania 
Szkole Podstawowej w 
Śniadowie imienia 3. Pułku 
Strzelców Konnych. 
11) 16.09. 07r.-Nowogród 
międzygminne zawody straży 
pożarnej. 
12)20-21.09.07r.-Zjazd Gmin 
Wiejskich Województwa 
Podlaskiego w Turośni 
Kościelnej. 
13 )22.09. 07r. Białysto k 
Inauguracja Nowego Roku 
Sportowego. 
14)23.09 .07r. -spotkanie z okazj i 
dożynek z mieszkańcami wsi 
Stare Duchny i Grabowo. 
Wydane przez wójta 
zarządzenia: 
l.zarządzenie Nr 33/07 z dnia 
10 sierpnia 2007 roku 
w sprawie ogłoszenia konkursu 
w celu wyłonienia kandydata na 
stanowisko dyrektora Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w 
Śniadowie. 
2. Zarządzenie Nr 34/07 z dnia 
13 sierpnia 2007 roku 
w sprawie powołania komisji 
konkursowej w celu wyłonienia 
kandydata na stanowisko 
dyrektora Zespołu Szkolno
Przedszkolnego wŚniadowie. 
3.zarządzenie Nr 35/07 z dnia 
31 sierpnia 2007 roku w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 
2007 rok. 
4. Zarządzenie Nr 36/07 z dnia 4 
września 2007 roku 
w sprawie powołania Komisji 
Przetargowej do oceny i wyboru 
najkorzystniejszej oferty na 
opracowanie dokumentacj i 
projektowej przebudowy dróg 
gminnych. 
S.zarządzenie Nr 37/07 z dnia 4 
września 2007 roku 
w sprawie powołania Komisji 
Przetargowej do oceny i wyboru 
naj korzystniejszej oferty na 
opracowanie dokumentacji 
projektowej modernizacji dróg 
gminnych. 
6.Zarządzenie Nr 38/07 z dnia 6 
września 2007 roku. 
w sprawie powołania Komisj i 
Przetargowej do oceny i wyboru 
najkorzystniej szej oferty na 
dostawę oleju opałowego. 
7. Zarządzenie Nr 39/07 z dnia 
17 września 2007 roku 

w sprawie zamiany 
nieruchomości położonej na 
terenie wsi Stare Ratowo i 
miejscowości Śniadowo. 
8.zarządzenie Nr 40/07 z dnia 
19 września 2007 roku 
w sprawie powierzenia pełnienia 
obowiązków dyrektora 
Gminnego Ośrodka Kultury. 
9.Zarządzenie Nr 41/07 z dnia 
24 września 2007 roku 
w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2007 rok. 
10. Zarządzenie Nr 42/07 z dnia 
24 września 2007 roku 
w sprawie powołania 
obwodowych komisji 

wyborcz ych w celu 
przeprowadzenia wyborów do 
Sejmu RP i do Senatu RP 
zarządzonych na 21 
października 2007 r. 
11. Zarządzenie Nr 43/07 z dnia 
27 września 2007roku w sprawie 

ustalenia "Polityki 
bezpieczeństwa systemów 
informatycznych służących do 
przetwa·rzan i a danych 
os<;>bowych w Urzędzie Gminy 
w Sniadowie". 

UCHWALA
ODPLATNOŚCIZA 

USLUGI 
OPIEKUŃCZE 

Pani Anna 
Strzeszewska przedstawiła 
projekt uchwały i udzieliła 
wyjaśnień, że Wydział Nadzoru i 
Kontroli zwrócił nam uwagę na 
błędy językowe i prawne w tej 
uchwale . Uchwała została 
poprawiona i zaopiniowana 
przez radcę prawnego. 
Następnie Przewodniczący 
Rady poprosił radnych o 
podjęcie uchwały. 

Podczas głosowania za 
podjęciem uchwały radni 
opowiedzieli sięjednogłośnie. 
Przewodniczący Rady 
stwierdził, że uchwała została 
podjęta. 

ZASADY ZWROTU 
WYDATKÓW 
NAZASILKI 

CELOWE 
Pani Anna 

Strzeszewska przedstawiła 
projekt uchwały i udzieliła 
wyjaśnień, że Wydział Nadzoru i 
Kontroli zwrócił nam uwagę na 
błędy językowe i prawne 
popełnione również w tej 
uchwale. Uchwała została 
poprawiona i zaopiniowana 
przez radcę prawnego. 
N astępnie Przewodniczący 
Rady poprosił radnych o 
podjęcie uchwały. 

Podczas głosowania za 
podjęciem uchwały radni 
opowiedzieli sięjednogłośnie. 
Przewodniczący Rady 
stwierdził, że uchwała została 
podjęta. 

ZARZĄD 
Pan wójt przedstawił 

i objaśnił projekt uchwały, który 
został zaopiniowany przez radcę 
prawnego panią Elżbietę 

Szymańską. Dodał również, że 
uchwały z dnia 28.06.2000r. i z 
dnia 11.06.2001r. mówią o tym, 
że Rada Gminy zleca Zarządowi 
Gminy i Wójtowi, w tej chwili 
Zarządu nie ma. Chodzi o 
techniczną zmianę, żeby było 
zgodnie z prawem. 

Pan Zalewski 
powiedział, jeżeli teraz nie ma 
Zarządu przy tych czynnościach 
to może w zasadach ogólnych 
zaproponować punkt 3. "po 
uprzednim pozytywnym 
zaopiniowaniu komisji 
gospodarczej Wójt dokonuje 
tych czynności". 

Wójt odpowiedział, 
jest taka sytuacja, prawo 
samorządowe mówi, że wójt w 
niektórych przypadkach 
występuje jako zarząd 

jednoosobowy, czyli zarząd jest. 
Jeśli to jest technicznie możliwe, 
ja nie widzę problemu. 

SPRZEDAŻ 
LOKALU 

Pan Skubich 
skierował pytanie do pani 
Elżbiety Szymańskiej radcy 
prawnego , czy w tym 
momencie , jeżeli " Pan 
Kowalski" ma wynajmowany 
lokal w Śniadowie przez ileś tam 
lat, (paragraf 6 mówi w ten 
sposób "że lokali zbywalnych na 
rzecz osób, którym przysługuje 
pierwszeństwo nabycia"), czy w 
tym przypadku pan wójt mógłby 
np . "Panu Kowalskiemu" 
sprzedać taki lokal bez przetargu 
wg tej uchwały? 

Pani Elżbieta 

Szymańska odpowiedziała, 
według tej uchwały może 

sprzedać taki lokal, ta uchwała 
jest usystematyzowaniem 
poprzednich uchwał podjętych 
przez Radę Gminy. 
Następnie Przewodniczący 
Rady poprosił radnych o 
głosowanie nad poprawką. 
Podczas głosowania za 
poprawką opowiedziało się !O
ciu radnych, wstrzymało się 2-
ch radnych. 
Przewodniczący Rady 
stwierdził, że poprawka została 
przyjęta . 

Następnie Przewodniczący 

Rady poprosił radnych o 
podjęcie uchwały z poprawką. 
Podczas głosowania za 
podjęciem uchwały z poprawką 
opowiedziało się II-tu radnych, 
wstrzymał się 1 radny. 
Przewodniczący Rad y 
stwierdził, że uchwała z 
poprawką została podjęta. 

UTWORZENIE 
ZAKŁADU 

BUDŻETOWEGO 
Wójt przedstawił 

projekt uchwały i udzielił 

wyjaśnień. Proszę Państwa 
otrzymaliście projekt uchwały, 

w którym nie ma daty 
utworzenia, ponieważ po 14 
dniach po opublikowaniu tej 
uchwały w Dzienniku 
Urzędowym Województwa 
Podlaskiego można będzie 
podać datę utworzenia. W 
paragrafie 4. trzeba podać kwotę 
na dotację dla zakładu 

budżetowego, propozycja 1 O 
000 złotych. 
Panie przewodniczący ja 
proponuję nanieść te poprawki i 
dopiero przegłosować całą 
uchwałę. 

Pan przewodniczący zadał 
pytanie do pani radcy, czy w taki 
sposób może to być? 
Pani radca odpowiedziała 

tak.Pan Skubich zapytał radcę 
I?rawnego, w statucie gminy 
Sniadowo jest ilość 
pracowników czy w tym 
przypadku w tym zakładzie 

powinna być wpisana liczba 
pracowników? 
Pani radca odpowiedziała nie, 
nie musi, w statucie gminy jest 
wpisana, w statucie zakładu nie 
ma. 

Dokończenie 
na stronie 9. 



SzanovvniPańsbwo ! 

Na następnych stronach 
przedstavviam Państvvu dokumenty 
móvviące o tym , vv jaki sposób 
pozyskałem środki na przebudovvę dróg 
gminnych na terenie gminy Śniadovvo . 

W piervvszym dokumencie z 
grudnia 2006 rokujest movva o 430 tys., vv 
przypadku przyjęcia tej kvvoty gmina 
zobovviązana jest do pokrycia pozostałych 
kosztóvv. 

W następnym piśmie z 8 lutego 
2007 roku jest informacja, że pieniądze na 
przebudovvę dróg gminnych zostały 

cofnięte i projekt został vvyłączony z 
możlivvości dofinansovvania. 

W trzecim piśmie z dnia 16 lutego 
207 roku zostałem poinformovvany, że 
Instytucja Zarządzająca czyli 
Ministerstvvo Rozvvoju Regionalnego 
podtrzymuje stanovvisko vv kvvestii 
podpisania umovvy i vvystąpiła do 
Marszałka Wojevvódzbwa Podlaskiego o 
zmianę uchvvały Zarządu Wojevvódzbwa 
Podlaskiego z dnia 6 lutego 2007 roku vv 
sposób umożlivviający podtrzymanie 
przyznania nam pieniędzy. 

Podkreślam, że Instytucją 
Pośrednicząca jest Ministersbwo Rozvvoju 
Regionalnego a konkretnie była to 
decyzja pana vviceministra Władysłavva 
Ortyla (który vv maju złożył vvizytę vv 
naszej gminie i uczestniczył vv spotkaniu z 
mieszkańcami). 

Pieniądze odebrał nam były 

Zarząd Sejmiku Wojevvództvva 
Podlaskiego. Dzięki moim intensyvvnym 
staraniom u pana vviceministra Jarosłavva 
Zielińskiego, pana posła Jacka 
Boguckiego , poprzez których 
navviązałem kontakt z panem 
Władysłavvem Ortylem, jak róvvnież 
innym osobom przyjaznym mi i naszej 
gminie, otrzymałem 100% kvvoty na 
przebudovvę dróg gminnych, czyli 2 mln 
118 tys. Środki te nie mogłyby być 
pozyskane bez vvsparcia róvvnież takich 
osób jak pan Karol Tylenda (członek 

Zarządu Sejmiku Podlaskiego), poseł 

Lech Antoni Kołakovvski i pracovvnikóvv 
Urzędu Gminy, którzy pomagali vv 
przygotovvaniu dokumentacji . 

Publikując povvyższe dokumenty, 
chciałbym "przeciąć" dyvvagacje vvśród 
s połeczeństvva dzięki komu są 
przebudovvyvvane drogi gminne. 
Przebudovva ulic, dróg na terenie gminy 
Śniadovvo jest możlivva dzięk i 
"ściągnięciu" zaległych podatkóvv z 
przedsiębiorstvva "Gromada-Invvest" 
położonym na naszym terenie (kvvota ok. 
330 tys.). Działania vv spravvie ściągnięcia 
należnych nam podatkóvv rozpocząłem z 
dniem objęcia stanovviska Wójta Gminy 

Śniadovvo vv dniu 6 grudnia 2006 roku. 
Chciałbym Państvva 

poinformovvać, że vv chvvili obecnej 
sukcesyvvnie montovvanych jest 25 
przystankóvv, które dadzą schronienie 
dzieciom oczekującym na autobusy 
szkolne. Przepisy pravvne , 
administracyjne nie pozvvalająna szybszą 
realizację niektórych zaplanovvanych 
invvestycji. Nie vvszystko co ja i Rada 
Gminy zaplanovvaliśmy, będzie 

realizovvane przed zimą. Invvestycje 
rozpoczęte lub zaplanovvane vv tym roku 
będą vv możlivvie naj szybszym czasie 
vvykonane przed zimą. 
Gmina Śniadovvo posiada zabezpieczone 
środki na te cele. Ja ze svvojej strony 
dokonam vvszelkich starań, żeby 

pozyskać środki na novve invvestycje. 
Otrzymujemy vv różny sposób 
dofinansovvanie. 
Pozyskałem po 10 komputeróvv do Szkoły 
Podstavvovvej vv Uśniku, Szkoły 

Podstavvovvej vv Szczepankovvie, Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego vv Śniadovvie 
oraz Gimnazjum vv Śniadovvie. 
Chciałbym podziękovvać serdecznie 
vvszystkim Radnym za dobrą vvspółpracę, 
czasami burzlivvą (Rada radzi, podczas 
obrad każdy vvyraża svvoją opinię). 

Drodzy mieszkańcy Gminy 
Śniadovvo, chcę Pańsbwa zapevvnić, że ja i 
moi vvspółpracovvnicy nie kierujemy się 
dobrem osobistym, lecz dobrem 
mieszkańcóvv gminy. Osoby popierające 
mnie, które vvcześniej vvymieniłem, 

vvspierają mnie vv przedsięvvzięciach 

realizovvanych vv naszej gminie teraz i vv 
przyszłości. 

Chciałbym róvvnież odnieść się 

do 8 strony. Ujavvniam ten anonimovvy 
list, żebyście Pańsbwo mieli śvviadomość, 
że navvet najlepsze intencje i vvielki 
vvysiłek z mojej strony jest odbierany tak 
jak Pańsbwo możecie przeczytać. 

Na zakończenie chcę prosić 
Pańsbwa o vvzięcie licznego udziału vv 
vvyborach do Sejmu i Senatu, które 
odbędą się vv tą niedzielę i oddanie głosu 
na ludzi, którzy vvspierają naszą gminę, a 
nie tych co szafują obietnicami, fałszyvvie 
oskarżają i krytykują rządzących. Zavvsze 
tak było, że Ci, którzy stali i stoją z boku, 
nic nie robią, a mają najvvięcej do 
povviedzenia. 
Wszystkim życzę dużo zdrovvia i 
pomyślności . Chcę zapevvnić , że mimo 
przykrości, jakie czasami mnie spotykają, 
bardzo ciepło myślę o całej naszej gminie. 
Jest to Nasza Mała Oj czyzna. 

Pozdravviam 
Andrzej Zaremba 

Senator z woj.podkarpackiego 
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S~.P. Andrzej Zaremba 
Wójt Gminy Śniadowo 

W związku z kończącym się okresem zawienmla umów dofinun:mwania projektów w 

romach ZPORR pros~ o udzielenie w trybie pilnym (do dnia 28.12.2006r. do godz. 9.00) 

odpowiedzi CT.'j Gmina Śniadowo jest 7.uinlercsowana reali:t.aeją projektu V2.20/11VJ . J /202/05 

··Pr.GCbudowa dróg gminnych na tcreuj~ gminy Śniadowo" przy donul1nsowanlu w wysokości około 

430000 ll. 

JcdnoC7.eśnic pr.c,ypomimuu, 7.0 w przypadku wyr~enia ;tgody na reaHzacj'i inwestycji, hcncficJent 

zobowiązany jest do pokrycia ze środk.ów własnych zalstniułej różnicy bez możliwości znliany 

zakresu i.lCCZOwegu przedsięw:.c.iQ,Cia. 

Dokumenty opublikowane n~ stronach : 6,7 i 8 zostały przekazane 
redakcji przez wójta gminy Sniadowo. 

Str.6 naszagmina l @wp.pl 
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Unia Europejska 

Białystok, ~ lutego 2007 roku 

Pan ' 
Andrzej Zaremba 
Wójt Gminy Śniadowo 

Informuję, iż w dniu 7 lutego 2007 roku do Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego 

w Białymstoku wpłynęła Uchwała r 234/3016/07 Zarządu Województwa Podlaskiego z dnia 

6 lutego 2007 roku zmieniająca Uchwałę r 189/2418/06 Zarządu Województwa Podlaskiego 

z dnia 17 marca 2006 roku, zmienioną Uchwałą Nr 203/2641/06 Zarządu Województwa 

Podlaskiego z dnia 27 czerwca 2006 roku w sprawie wielkości środków i wyboru projektów 

zgłoszonych do realizacji w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 

Regionalnego, Priorytetu 3. Rozwój lokalny, Działania 3.1. Obszary wiej skie. 

W Załączniku Nr 2 do powyższej Uchwały "Lista projektów rezerwowych" nie został 

umieszczony projekt Z/2.20IIII/3.1/202/05 Przebudowa dróg gminnych na terenie gminy 
.... 

Śniadawo, tym samym został on wyłączony z możliwości dofinansowania w ramach 

Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego. 

Jednocześnie informuję, iż Instytucja Pośrednicząca wystąpiła do Instytucji Zarządzającej 

z prośbą o wydanie opinii dotyczącej zgodności postępowania Zarządu Województwa 

Podlaskiego z procedurami ZPORR. 

Do czasu uzyskania przedmiotowej opinii oraz wyjaśnienia powyższej kwestii 

wstrzymane zostają wszelkie czynności związane z zawarciem umowy o dofinansowanie 

projektu Z/2.20IIIV3.1/202/05 Przebudowa dróg gminnych na terenie gminy Śniadawo. 

I 

naszagmina l @wp.pl 
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T,Tjlio Europejska 
Białystok,)blutego 2007 roku 

Pan 
Andrzej Zaremba 
Wójt Gminy Śniadawo 

Infonnuj~, i.2 w dniu 16 lutego 2007 roku do Podlaskiego U~u Wojewódzkiego 

w Białynutoku wpłynęło pismo nr DRR·I·8~ 151-S-PS/07 z dnia l S lutego 2007 roku, 

w którym Instytucja Zatządzają.ca ZPORR podtrzymała swoje stanowisko w kwestii 

podpisania umowy o dotmansowanie projektu ZI2.20/llI/3.1J202105 Pnebudowa dróg 

gminnych na tereni, gminy Śnladowo. 

W zwi~ 2 powyższym Instytucja Pośrednicząca ZPORR wystąpiła do Marszałka 

Województwa Podlaskiego o zmianę l'chwały Nr 23413016/07 Zarządu Województwa 

Podlaskiego 2 dnia 6 lutego 2007 roku w sposób umolliv.iający podpisanie umowy 

o dofinansowanie projektu ZJ2.201III13.l1202/05 Przebudowa dróg gminrrych na terenie 

gminy Śniadawo, którego Beneficjentemjest Gmina Śniadowo. 

List został przekazany redakcji do 
publikacji przez wójta gminy Andrzeja 
Zarembę, który sprawę tę wyjaśnia w 

'edzi na stronie 5. 
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15. ROCZNICA 
NADANIA SZKOLE PODSTAWOWEJ WŚNIADOWIE 

IMIENIA PUŁKU 3-GO STRZELCÓW KONNYCH 

15 wrzesień 2007 r. Ta data 
długo pozostanie w pamięci 
nie tylko uczniów i 
nauczycieli Szkoły 
Podstawowej wŚniadowie, 
ale także mieszkańców naszej 
małej społeczności. Tego 

bowiem dnia nasza szkoła obchodziłA 15. 
rocznicę nadania imienia Pułku 3-go 
Strzelców Konnych. Pułk ten zajmuje 
szczególne miejsce w historii naszej gminy, 
gdyż na początku września 1939 r. w 
miejscowości Truszki stoczył walkę z 

DODATEK SPEC.JALNY 

najeźdźcą niemieckim. 
Uroczysty nastrój obchodów rocznicy dał 

się odczuć już od rana. Wszyscy wyglądali 
jakoś inaczej . Nie tylko strój był 

świąteczny, nastrój także. Uczniowie i 
nauczyciele przemaszerowali ulicami 
Śniadowa- sprzed szkoły do kościoła. O 
godzinie 9.00 biskup Tadeusz Bronakowski 
odprawił w intencji szkoły Mszę Świętą. 
Uczestniczyli w niej również zaproszeni 
goście i mieszkańcy naszej gminy. Po mszy 
wszyscy udali się na cmentarz, by złożyć 
hołd poległym żołnierzom. Kolejnym 

punktem obchodów rocznicy był uroczysty 
apel w murach szkoły. Patriotyczne treści 
recytowanych utworów i śpiewanych 

piosenek podkreślały podniosły nastrój 
uroczystości . Gdy część artystyczna 
dobiegła końca, głos zabrali: dyrektor 
szkoły- pani Małgorzata Gruszczyńska, 

Wójt Gminy Śniadowo- pan Andrzej 
Zaremba oraz zaproszeni goście. 

Charakter imprezy oraz ciekawy program 
sprawiły, że wszyscy wspominamy ten 
dzień z szacunkiem i ze wzruszeniem. 

Anna Kulesza 

DODATEK BEZPŁATNY Str. 1 



PIĘTNASTOLEC I E 

OCZAMI UCZNIÓW 

Dnia 15 września 2007 roku Szkoła 
Podstawowa im . Pułku 3-go 
Strzelców Konnych wŚniadowie 

obchodziła piętnastą rocznicę nadania 
imienia. Inauguracją uroczystości była Msza 
św. w Kościele Wniebowzięcia N.M.P. w 
Śniadowie o godz. 9.OO.Mszę odprawił 
biskup łomżyński ks. Tadeusz Bronakowski. 
Mimo deszczowej pogody przybyli wszyscy 
zaproszeni goście, m.in. w- ce minister 
MSWiA Jarosław Zieliński , w- ce minister 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi Jacek Bogucki, 
poseł na sejm Lech Kołakowski, w- ce 
marszałek województwa podlaskiego Marek 
Olbryś, radni sejmiku Jan Olszewski i Marek 
Komorowski, przedstawiciele samorządów 
lokalnych z wójtem gminy Śniadowo -
Andrzejem Zarembą na czele, ułani wraz z 
dowódcą Pułku 3-go Strzelców Konnych 
ppor. Tadeuszem Kwietniem, dyrektorzy 
naszej szkoły z poprzednich lat oraz wielu 

innych. Oprócz zaproszonych gOSCl na 
uroczystości obecne były : Dyrektor szkoły 
pani Małgorzata Gruszczyńska, W- ce 
Dyrektor pani Bożena Berlińska, nauczyciele 
i uczniowie szkoły wraz z rodzicami. 

Po mszy udaliśmy się wszyscy na cmentarz , 
gdzie złożyliśmy hołd poległym żołnierzom. 
Delegacje poszczególnych szczebli złożyły 
kwiaty i zapaliły znicze na grobach. 

Z cmentarza wszyscy udaliśmy się do 
szkoły, gdzie odbyła się część artystyczna 
uroczystości . Okolicznościowy apel 
przygotowali uczniowie klas IV-VI pod 
kierunkiem pani Bogumiły Tomaszewskiej. 
Na apel składała się recytacja przepięknych 
wierszy i śpiew pieśni patriotycznych w 
wykonaniu chóru szkolnego. Jedna z naszych 
koleżanek zaśpiewała solo piękną piosenkę 
"Nie pamiętasz, bo nie możesz" . Wszystkich 
bardzo wzruszyło jej wykonanie, nagrodzono 
ją gromkimi brawami. Uczniowie klas 
pierwszych zatańczyli przepięknego 

poloneza. 
Po zakończeniu części artystycznej głos 

zabrała pani dyrektor Małgorzata 

Gruszczyńska. 

Podziękowała wszystkim za przybycie na 

naszą uroczystość . Nasza koleżanka 

Aneta Filipkowska przeczytała kilka 
listów z gratulacjami, w tym od pani 
Prezydentowej Marii Kaczyńskiej , 

która była zaproszona na uroczystość, 
ale z powodu ważnego spotkania nie 
mogła przybyć. Później zabierali głos 
I?oszczególni goście, m.in. Wójt Gminy 
Sniadowo pan Andrzej Zaremba. 
Dowódca Pułku 3-go Strzelców 
Konnych ppor. Tadeusz Kwiecień 

przekazał na ręce pani Dyrektor medal i 
dyplom. 

Po zakończeniu uroczystości 
uczniowie rozdali foldery z krótką 

historią pułku i szkoły. Następnie 

wszyscy zaproszeni goscle wraz z 
nauczycielami udali się na uroczysty 
obiad. 

Z wielkim wzruszeniem wspominam 
ten dzień i cieszę się bardzo, że mogłam 
uczestniczyć w tej przepięknej 

uroczystości. 

Patrycja Kołaczkowska KL. VI c 

Dnia 15 września 2007r. odbyła się 
uroczystość l5-lecia nadania imienia 



Pułku 3-go Strzelców Konnych szkole 
w Śniadowie. Uroczystość ta była dobrą 
lekcja historii dla wszystkich obecnych 
na uroczystości. Podobało mi się. 

Wszyscy odliczaliśmy dni, godziny, aż 
się stało. Przygotowywania nie poszły 
na marne. Gdy wszystko było zapięte na 
ostatni guzik, my dzieci i nauczyciele 
uroczyście ubrani czekaliśmy w szkole. 
O godzinie 8 czekaliśmy na ostatni 
okrzyk i usłysze liśmy słowo idziemy. 
Maszerowaliśmy wszyscy zwartym 
szykiem. Uroczystość obchodów 15-
lecia rozpoczęła uroczysta msza święta, 
na którą przybył i celebrował biskup i 
zaproszeni goście. Po mszy 
pomaszerowaliśmy na cmentarz gdzie 
zostały złożone kwiaty, zapalone znicze 
na grobie żołnierzy poległych pod 
Truszkami. Po oddaniu hołdu , 

wróciliśmy do szkoły na część 

artystyczną. Dzięki chórowi pod opieką 
p. Sagało i dzieciom, które były pod 
opieką p. Bogumiły Osowieckiej
Tomaszewskiej uroczystość była 

bardzo piękną i patriotyczna. Ja wraz z 
koleżankami i kolegami byliśmy 

zasłuchani w historię naszej szkoły. 
Na koniec nasi szanowni Goście 

wpisali się do księgi pamiątkowej naszej 
szkoły. 

Dominika Tyszka Vc 

Na uroczystość zebrało się dużo osób. 
Jednym z nich był dowódca 3-go Pułku 
Strzelców Konnych. Uroczystość przebiegła 
sprawnie . Moim zdaniem jednym z 
naj ciekawszych momentów było złożenie 

wieńców na pomnikach śniadowskiego 

cmentarza. Bardzo podobała mi się ta 
uroczystość, ponieważ pierwszy raz w zyciu 
na własne oczy zobaczyłem ułana. 

Tomasz Jastrzębski Vc 

Dnia 15 września 2007 roku odbyła 
się w Szkole Podstawowej im. Pułku 3-go 
Strzelców Konnych w Śniadowie bardzo 
ważna uroczystość: 15. rocznica nadania 
naszej szkole imienia. 
Przygotowywaliśmy się na tę uroczystość 

bardzo starannie. Sala gimnastyczna została 
udekorowana paprociami i starymi zdjęciami, 
aby każdy mógł je obejrzeć. Wszyscy 
chcieliśmy by ten ważny dzień wypadł jak 

najlepiej . 
O godzinie 8 rano wszyscy w odświętnych 
strojach zebraliśmy się przed szkołą aby 
wspólnie pójść na mszę świętą. Po mszy 
poszliśmy na cmentarz aby zapalić znicze i 
położyć wieńce na grobach poległych. 
Zaproszonych było wiele ważnych osób: 
księży, dyrektorów i wójtów z sąsiednich 

miejscowości , którzy wypowiadali się na 
temat uroczystości. Także obecni ułani , byli 
bardzo zainteresowani apelem i z 
zaciekawieniem oglądali przedstawienie. 
Uczniowie naszej szkoły przygotowali 
wiersze patriotyczne i pięknie je 
wyrecytowali. Chór śpiewał pieśni , które 
jeszcze bardziej nadawały powagi i 
patriotyzmu uroczystości. Na apelu 
zatańczony był również Polonez w 
wykonaniu klas pierwszych. Pani Dyrektor 
przygotowała piękną wypowiedź. Ciężkie i 
solidne przygotowania do uroczystości 

zostały nagrodzone brawami. 
Uważam, że uroczystość była bardzo piękna i 
na długo zostanie nam w pamięci . 

Aleksandra Piątkowska 
uczennica kI. V c 
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15 lat temu Wójt Gminy Śniadowo 
Andrzej Zaremba przemawiał jako 
współgospodarz uroczysto śc i do 
zaproszonych gości , społeczności 

szkolnej i lokalnej . 

Po piętnastu latach Wójt Gminy Andrzej Zaremba przemawiał 
również jako współgospadarz uroczystości na sali 
gimnastycznej szkoły Podstawowej w Śniadowie, którą 
wspólnie z rodzicami, byłym dyrektorem szkoły Eugeniuszem 
Domitrzem budował. 

Maria Kaczyńska WarsZ<lwa,4 wrześrua 2007 r. 

Pan 
Andrl.ej Zaremba 
Wójt Grrtiny Śniudowo 
ul. OSlro lęela I I 
18-411 Śniadowo 

Szanowny Panie Wójcie, 

l3ar(!zo dzi<;,kuje Panu za list i zaproszenie na uroczystość z okazji 15. 
rocznicy nadania im ienia Pułku 3.Srrzelców Konnych Szkole Podstawowej w 
Śniado\\:ic . 

Gmtulujecłyrckeji oraz uczniom szkoły tak wspanialcgo j ubi leuszu. 
To wielkie świ;;to roc'lnicowe h"dl.ie ula mludziejy prawu/iw'llekcją historii i uobr4. 
okazją do przypomnicnia patliotycZllcj postawy patronów szkoły - żołnierzy i 
oficerów Pulku J-go Strzelców Konnych, którzy dzielnie walczyli w obronie naszej 
Ojczyzny. 

t aluje banIw, ale z powodu ustalonych wcześniej terminów moich · pot.kań i 
~obowiązań nie b.;dQ mogła uczestniczyć w tak wai.u"j uroczystości . 

Jestcm pcma podziwu dla wielkiej aktywności i podejmowania przez Pana 
W ójra działań, o czym poinformowałam Sekretarza Stanu w Kancelarii Prezydenta RP 
p. Michała Kamińskiego i władZI( Pis-u 
Zyez~ Panu sukcesów na każdym polu działalności. 

Z "yrazem szacunku 
i serdecznyrrti pozdrowieniami 

Maria Kaczyńska 

MrNlSTER TWO 
ROZWOm RP'(;fONALNF,,o 

ek.re tar2 Stanu 
Wladyslaw Ortyl 

Warszawa. dnia 12 września 2007r. 

Pan 
Andrzej Zare,nha 
Wójt Gminy 

Pani 
M.lgorL. la GruszCZ)'i, b 
n yrelc'or S7kll'Y w Sniru1nwie 

zanov.ru Państwo' 

Bardzo serdecznie dzi,kuję za zaproszenie lIll uroczystość 
poświ~oną 15. rocznicy n.dania szkole imienia Pulku 3-go Staelców Konnych w 

Śni.dowie. 
Z pI2ykro~ią zawiadamiam. iż nie mo~ osOOlście brać dzialu w 

tym wydarzemu 2i! \\>"'2Slędu na wc:ześniejsze zoboWiązania zawodowe. Wyra.iam 
nadzieję, że patroni szkoly-bolwterzy walk o niepod leglość byli, są i będą dla uczniów 
wspanialym przykładem patriOtyzllllL Przy okazji prago. życzyć. aby nadcbodzący rok 
szkolny byl pelen mdo:ki omzowocny w sukco.)' uczniów jak i grona pedagogiL"Z!lego. 

Dz.iękując jeszcze raz za L1proszenie. życzę WSZySTkim 
uczestutkom udanej uroc:zystOŚCI . 

z poważaniem 
Władyslaw Ortyl 



ILU PRACOWNIKÓW 
Pan Skubich zapytał, 

czy zakład komunalny będzie 
zatrudniał dowolną liczbę osób? 

Wójt odpowiedział, 
że uchwała mówi wyraźnie, 

kierownika zakładu powołuje 
wójt. To kierownik zakładu nie 
ja, nie Rada Gminy, ustala ilość 
pracowników, to ma być 

opłacalne, a nie dotowane. 
Tworzymy to w celu 
zmniejszenia obciążeń 
mieszkańców. Kierownik będzie 
musiał się kierować kalkulacją 
materialną i zatrudniać 
pracowników niezbędnych . 

Pan Ig ielsk i 
stwierdził jak na poprzedniej 
sesji ustalaliśmy, że odchodzimy, 
ja powiedziałem, źe będzie 

potrzebny kierownik, księgowa, 
mechanik. Wójt się ze mnie śmiał 
i powiedział, że przyjedzie 
fachowiec z Prefbetu i wymieni 
pompę, to jak to terazjest? 

Wójt odpowiedział, 

że sytuacja się nie zmienia, co 
powiedziałem tak jest. Wczoraj 
na posiedzeniu komisji był 
dyrektor Zakładu Wodociągów i 
Kanalizacji w Łomży pan 
Sutkowski i powiedział, że w 
każdej chwili jest gotów przysłać 
nam ekipę, która będzie usuwać 
awarię. Jak również 

rozmawiałem z prezesem 
Prefbetu, będzie nam pomagał 
usuwać awarię. 

Pan Skub ich 
powiedział Panie Wójcie w 
dokumentach, które Pan nam 
przekazał , typowa struktura 
zakładów usług komunalnych: 
dyrektor albo prezes zakładu, 
główny księgowy, kierownik 
robót, pracownik prac 
kadrowych, pracownik prac 
komunalnych. pan wójt nam 
twierdził, że zakładów 
budżetowych nie warto 
powoływać, dlaczego? Wady: 
forma prawna typowa dla 
stabilnych, skostniałych struktur 
rynkowych, zapowiedzi 
likwidacji zakładów 
budżetowych. Zgłaszane przez 
ustawodawcę całkowite 

uzależnienie od dysponenta 
środków budżetowych , duży 

stop i eń sformalizowania i 
zbiurokratyzowania, dodatkowe 
obciążenia dla budżetów. Teraz 
zalety: możliwość pokrywania 
wydatków z pozyskiwanych 
docho dów , możliwość 

pobierania opłat za świadczenie 
usług, prost y sposób 
fina nsowania z budżetu , 
konieczność przekazywania 
nadwyżek na rachunek budżetu 
nadrzędnego , duży stopień 
samo dzielności i silne 
organizacyjnie powiązanie z 
jednostką samorządową. Ja chcę 
mieć od pana wójta zapewnienie, 
że w następnym roku 
zmniejszymy opłatę stałą z 7 
złotych na 2 złote i będziemy 
starali się albo zmniejszymy 
opłatę za wodę· 

Pan wójt 
odpowiedział, panie Skubich, 
precyzyjnie niech Pan nazywa 
rzeczy po imieniu. To nie wójt 
zaproponował to jest audyt, to 
było robione w ten sposób, że 
były opinie, głosy, że zakłady 

DOKOŃCZENIE ZE STRONY 4. 
komunalne zostają 
zlikwidowane. Ja będąc to co 
wspomniałem 20 sierpnia 
zapytałem wi ceministra 
rolnictwa Kowalczyka - co ja 
mam robić? A on odpowiedział, 
że na razie to jest projekt pani 
Zyty Gilowskiej , który nie został 
zatwierdzony przez Prezydium 
Rządu i nie dotarł do komisji 
sejmowej. Jest w tym projekcie 
termin dwóch lat na likwidację 
zakładów komunalnych, jak 
również jest przewidziana forma 
przekształcenia w inną 
jednostkę, współdziałającą z 
samorządem. Nie po to 
proponuję Państwu powołanie 

zakładu komunalnego, ażeby 
zwiększyć obciążenia dla 
mieszkańców tylko zmniejszyć. 
Na pewno będziemy dążyć 

żebyśmy opłatę stałą 

zmniejszyli, bo jest to bolączka 
mieszkańców gminy, 
szczególnie osób samotnych, 
rencistów, emerytów. Ale jeśli 

zmniejszymy obciążenia dla 
mieszkańców gminy do nie 
wiadomo jakiej ceny, to czy nie 
będziemy musieli ten zakład 
dotować z budżetu gminy. W 
pewnej formie zakład komunalny 
już istnieje w Urzędzie Gminy, 
bo jest koparka, równarka , 
ciągnik, przyczepy, autobusy 
jeżdżą. Jest za to odpowiedzialny 
pracownik. Kierowcy przejdą do 
tego zakładu do pracy. To jakby 
odciąży sytuację, którą mamy -
nie będzie poż ycz ania, 
wypożyczania koparki na nie 
wiadomo jakich zasadach, tylko 
będzie wystawiana faktura. 
Chodzi o unormowanie . 
Będziecie Państwo razem ze mną 
uchwalać podatki, projekt 
budżetu, ustalać opłatę stałą po 
skalkulowaniu kosztów. Pan 
żąda ode mnie, że ja mam 
obiecywać, że na 2 złote zejdzie 
cena wody, to jest chyba 
nienormalne. 

Pan Skubich 
powiedział - pan wójt zarzucił 
mi, że jestem nieprecyzyjny, 
panie wójcie ja opieram się na 
dokumencie, który pan przekazał 
i nam na sesji mówił, ja tylko 
powtarzam pana słowa o tych 
wadach i zaletach, a pan mi 
mówi, że jestem nieprecyzyjny to 
już po raz drugi . Czy jest już 
osoba, która będ zie 

kierownikiem? 
Pan wójt 

odpowiedział, nie wiem jeszcze, 
myślę, że to będzie na zasadach 
konkursu, zgodnie z prawem. 
Następnie przewodniczący rady 
poprosił radnych o głosowanie 
nad poprawką. 
Podczas głosowania za poprawką 
opowiedziało się l O-ciu radnych, 
wstrzymało się od głosu 2-ch 
radnych. 
Podczas głosowania za 
podjęciem uchwały z poprawką 
opowiedziało się I O-ciu radnych, 
przeciw był I radny, wstrzymał 
się I radny. 
Przewodniczący Rady 
stwierdził, że uchwała została 
podjęta. 

ZMlANYW 
BUDŻECIE 

Skarbnik Ewa Szeląg 
przedstawiła projekt uchwały i 

udzieliła wyjaśnień . elektronicznych usług d la 
W p I a n i e d o c h o d ó w ludności w województwie 
budżetowych dokonano zmian podlaskim", 
polegających na zwiększaniu 7. kwota 26.000 zł na ochotnicze 
ogólnego planu o kwotę strażepożame,(wtymI2.000zł 
295.904zł z następujących na wykonanie inwentaryzacji 
tytułów: budowI anej i s tniej ących 
I. kwota 112 zł zwiększenie budynków OSP wŚniadowie, 
wpływów z tytułu wieczystego Szczepankowie oraz świetlicy w 
użytkowania gruntów, Ratowie Piotrowie, kwota 8.000 
2. kwota 5.492 zł z tytułów z zł na wykonanie linii grzewczej 
p r z e k s z t a ł c e n i a p r a wado remizy w Szczepanowie, 
wieczystego użytkowania w pozostała kwota dotyczy usług 
prawo własności, pozostałych), 

3. kwota 190.000 zł z tytułu 8. w dziale "Oświata i 
wpływów zaległego podatku od wychowanie" dokonano 
nieruchomo ści od osób ogólnych zwiększeń wydatków 
prawnych, - nakwotęI27.IIOzł,wtym: 
4. kwota 20.500 zł z tytułu a)szkoły podstawowe kwota 
wpływu odsetek za nieterminowe 33.800 zł, w tym: 
regulowanie należności z - Szkoła Podstawowa w 
podatków lokalnych, Szczepankowie 1.000 zł badania 
5. kwota 79.800 zł tytułu wpływu lekarskie, 3.000 zł szkolenia 
wyższych dochodów niż komputerowe pracowników w 
planowano z tytułu udziału związku z otrzymaniem 
gminy podatku dochodowym od pracowni komputerowej z ME , 
osób prawnych przekazywanych 200 zł usługi internetowe oraz 
przez Urząd Skarbowy. 200 zł usługi telefoniczne, 

W planie wydatków - Szkoła Podstawowa w Uśniku 
budżetowych dokonano 3.000 zł również na szkolenia 
zmniejszeń na inwestycję pracowników także w związku z 
"Budowy kanalizacji sanitarnej o t r z y m a n i e m p r a c o w n i 
w Śniadowie i Starym R a t o w i e komputerowej, kwota 4.200 zł na 
etap II" w kwocie 25.000 zł na składki na ubezpiec zenie 
roboty dodatkowe a wydatek ten społeczne oraz 200 zł na Fundusz 
ujęto w planie wydatków Pracy, 
Gminnego Funduszu Ochrony - Szkoła Podstawo wa w 
Środowiska i Gospodarki Śniadowie kwota 1.000 zł na 
Wodnej (załącznik Nr 6 do badania lekarskie oraz kwota 
niniejszej uchwały), kwota 9.000 zł na usługi związane z 
15 .000 zł zmn iej szen i e obchodami 15. rocznicy nadania 
wydatków planowych n a itnieniaszkole, 
dokumentację pod przebudowę - kwota 12.000 zł na aktualizację 
nawierzchn i targowi ska dokumentacji technicznej pod 
międzygminnego w Śniadowie . budowę sali sportowej przy 
Pozostałe zwiększenia polegały S z k o I e P o d s t a w o w e j w 
na: Szczepankowie, 
I. kwota l 500 zł na usługę b) oddziały przedszkolne 
odbioru ptasich odpadów, ogółem zwiększono wydatki w 
2. kwota 65.000 zł to zwiększenie kwocie 27.265 zł , w tym: 
wydatków na modernizację ulicy - przy Szkole Podstawowej w 
Kolejowej wŚniadowie, Szczepankowie 16.000 zł n 
3. kwota 500 zł to zwiększenie wynagrodzenia, 1.710 zł na 
wydatków na wykonanie składki na ubezpieczenie 
u z u p e ł n i e n i a s t u d i u m społeczne oraz 240 zł na Fundusz 
wykonalności projektów Pracy, 
realizowanych ze współudziałem - przy Szkole Podstawowej w 
środków Unii Europejskiej Uśniku 65 z ł na dodatki 
zgodnie z zaleceniami Urzędu mieszkaniowe i wiejskie, 7.5000 
Marszałkowskiego, zł na wynagrodzenia, 1.520 zł na 
4. kwota 156.300 zł dotyczy składki na ubezpieczenie 
wydatków na inwestycje społeczne oraz 230 złna Fundusz 
drogowe, w tym kwota 58.000 zł Pracy, 
na opracowanie dokumentacji c) przedszkole- kwota 2.000 zł na 
pod inwestycje związane z zakupy środków źywności, 
p o p r a w ą u kła d u d) gimnazjum kwota 51.345 zl 
komunikacyjnego na terenie na wynagrodzenia, 9.8000 zł na 
gminy Śniadowo , pozostała składki na ubezpieczenie 
kwota na modernizacje dróg społeczne oraz 2.900 zł na 
gminnych (poz. 9 i 15 załącznika Fundusz Pracy, 
"Wykaz zadań inwestycyjnych 10) na wypłatę wynagrodzenia 
na 2007 rok"), dla pracowników wykonujących 
5. kwota 1.400zł to zwiększenie pracę w ramach prac społecznie 
wydatków Rady Gminy na llŻytecznych6.000zł , 

zakupy, II) 10 000 zł to dotacja 
6. kwota 49 964 zł to ogólne przedmiotowa dla nowo 
zwiększenie wydatków na utworzonego Zakładu 
administrację, w tym 2.000 zł na yospodarki Komunalnej w 
PEFRO , kwota 9.900 zł na Sniadowie na pierwsze 
zakup klimatyzatorów, na usługi wyposażenie w środki obrotowe. 
telefoniczne, energię kwota BEZPIECZEŃSTWO 
7.500, kwota 28.415 zł na W GMINIE-KAMERY 
instalacje telewizji dozorowej w 
pomieszczeniach Urzędu Gminy 
oraz budynków podległych oraz 
kwota 1 .1 49zł na wdrożenie 
systemu Flower w ramach 
projektu "W drażanie 

Pan Skubich zapytał, 

28 415 złotych na instalację 
telewizji dozorowej, ile kamer i 
do czego maj ą służyć? 

Pan Wójt 
odpowiedział- jako Wójt gminy 

odpowiadam za bezpieczeństwo 
pracowników Urzędu Gminy. Te 
kwoty pieniędzy, które są 

wypłacane z zasiłków 

rodzinnych są naprawdę duże a 
my nie zabezpieczali śmy 

odpowiednio ani kasjerki, ani 
pomieszczenia . Przy takich 
kwotach powinien b yć 
ochroniarz przebywający w 
budynku podczas wypłat tych 
pieniędzy. Druga kwestia, na 
piętrze powinien być również 

strażnik. Ja to założę po to, żeby 
ludzie czuli się bezpiecznie. Są to 
środki podjęte dla 
bezpieczeństwa, funkcjonowania 
Urzędu Gminy niezbędne. Tych 
kamer będzie do 16 sztuk na 
zewnątrz i wewnątrz. 

Następnie Przewodniczący Rady 
poprosił radnych o podjęcie 

uchwały. 

Podc z as głosowania za 
podjęciem głosowało II-tu 
radnych, wstrzymał się I radny. 
Uchwała r XII63/07 stanowi 
załącznik do protokołu . 

Przewodniczący Rady 
stwierdził, że uchwała została 

podjęte. 

ODPOWIEDZI 
WÓJTA 

TERAPEUTA 
Przewodniczący rady 

poprosił o zabranie głosu wójta, 
aby odpowiedział na wcześniej 
zadane pytania. 

Wójt odpowiedział, 

terapeuta jak dotychczas nie 
został zatrudniony. Pieniądze są 
przeznaczone przez prezesa 
Prefbetu na pracę terapeuty, nie 3 
000 złotych, a 2200 złotych jest w 
budżecie komisji przeznaczone 
na terapeutę. Tamta pani, która 
była, zraziła się i nie chce, może 
w przyszłym roku zechce, 
ponieważ zawarła umowy z inną 
gminą. Ja będę zabiegał, żeby 
pracowała od stycznia nowego 
roku. 

SEKRETARZ 
Co do sekretarza 

gminy, tutaj Rada Gminy ma 
ograniczone możliwości , tu 
decyduje ustawa o trybie 
powołania. Sekretarz gminy to 
jest prawa ręka wójta i ja jako 
wójt proponuję państwu osobę na 
sekretarza. Rada gminy 
podejmuje uchwałę o 
zatrudnieniu lub nie. Ja takiej 
osoby nie znalazłem,jeśli znajdę, 
postaram się zatrudnić osobę, 
która będzie pełnić obowiązki ( i 
jeśli prawo pozwoli - najakieś 2-
3 miesiące zatrudnię tę osobę, a 
gdy się sprawdzi, przedstawię 
państwu do zaakceptowania). 

ASFALTOWANIE 
DRÓG 
Panie Baczewski jest 

tego typu sprawa, złożyła I ftrma 
ofertę na dokończenie 
asfaltowania ulic, jest to ta firma, 
która wykonuje kanalizację· Po 
tej sesji, gdy wiadomo już, że 
pieniądze są przyznane na ten cel, 
będą kłaść asfalt. Najpierw ulica 
Skowronki, póżniej ulica do 
Starego Ratowa i Stare Ratowo. 
Na boisku przy Ośrodku Zdrowia 
są składowane materiały do 
budowy dróg. 



Pasowanie na ucznia Szkoły 
Podstawowej wSzczepankowie. 

• 

W dniu 10 października 2007r. uroczyste ślubowanie 
złożyli uczniowie klasy pierwszej. W części 
artystycznej recytowali wiersze, śpiewali i zdali 

egzamin z wiedzy o Polsce i szkole. Pasowania na ucznia 
dokonał dyrektor szkoły mgr Arkadiusz Twardowski. Akt 
ślubowania potwierdzili odciśnięciem palca w kronice szkolnej 
oraz poddali się próbie odwagi i wytrzymałości pijąc kwaśny 
sok. Na koniec otrzymali dyplomy oraz pamiątkowe upominki 
od rodziców. W uroczystości uczestniczyli :radny Gminy 
Śniadowo p.Kazimierz Chmielewski, przewodnicząca Rady 
Rodziców p. Edyta Kamińska, rodzice pierwszaków oraz cała 
społeczność szkolna. 

DZIEŃ NAUCZYCIELA 
SZCZEPANKOWO 

D nia 12 X 2007 w SP w Szczepankowie odbyła się z 
okazji Dnia Nauczyciela uroczystość, na którą przybyli 
zaproszeni goście w osobach: przewodniczący Rady 

Gminy p. Zdzisław Zaremba, przewodnicząca Rady Rodziców 
p.Edyta Kamińska, p. Wiesława Uryn i p. Stanisław Bojaruniec. 
W imieniu wójta p. Z. Zaremba wręczył nagrodę p. Marioli 
Kuczyńskiej i złożył życzenia zebranym nauczycielom i 
pracownikom szkoły. Następnie dyrektor szkoły mgr Arkadiusz 
Twardowski przekazał życzenia od nauczycieli i emerytów, 
którzy nie mogli uczestniczyć w akademii i wręczył nagrody. 
Uczniowie klasy VI zaprezentowali program humorystyczny pt. 
"Naszym nauczycielom". Wielu wzruszeń dostarczyli najmłodsi 
śpiewając "Proszę pani, proszę pani, jak to zrobić mam? Nasza 
pani, nasza pani wszystko powie nam . .. . " 

DZIEŃ NAUCZYCIELA 
GIMNAZJUM 

Komisja Edukacji Narodowej była pierwszym 
ministerstwem oświaty publicznej w oświeceniowej Polsce i 
pierwszą tego typu instytucją w Europie. Powołał ją do życia sejm 
rozbiorowy w 1773 roku na wniosek ówczesnego króla Stanisława 
Poniatowskiego. Instytucja ta zajęła się calkowitąreorganizacją oraz 
stworzeniem od podstaw systemu szkół średnich, opracowaniem 
nowych programów nauczania, utworzeniem seminariów 
nauczycielskich, publikacją nowatorskich podręczników szkolnych, 
utworzeniem Towarzystwa do Ksiąg Elementarnych, wprowadziła 
historię Polski i nauczanie w języku ojczystym. 

Działalność Komisji jest trudna do ocenienia w historii 
Polski. Kilkutysięczna kadra nauczycielska wychowana przez 
Komisję kontynuowała działalność w jej duchu jeszcze długo po 
utracie niepodległości przez Polskę, wychowując kolejne pokolenia 
młodzieży, dzięki której przetrwała polska kultura i polski język. 

W rocznicę tego wydarzenia, 14 października jest w Polsce 
świętem wszystkich pracowników oświaty. Dzień Edukacji 
Narodowej jest dniem ważnym i uroczystym dla uczniów, 
nauczycieli, pracowników obsługi Gimnazjum wŚniadowie, 
którzy przeżywali ten dzień pod hasłem: "Nie trzeba być bogaczem, 
aby ofiarować coś cennego drugiemu człowiekowi" . Słowa te były 
mottem akademii, którą dane było nam obejrzeć w towarzystwie 
dostojnych gości: ks. proboszcza Eugeniusza Sochackiego, wójta 
Gminy Śniadowo pana Andrzeja Zaremby, pana Wojciecha 
Klimaszewskiego, pana Lecha Marka Szabłowskiego. Wiersze, 
piosenki tańce i kwiaty były wdzięcznością uczniów za trud 
nauczycieli włożony w wychowanie oraz ksztahowanie serc i 
umysłów uczniów gimnazjum. Za dar nauki i cierpliwe, wspaniałe 
przewodnictwo na trudnej drodze zdobywania wiedzy uczniowie 
wyrazili wdzięczność programem artystycznym przygotowanym 
przez panią Jolantę Zysk i panią Wandę Kalską- Brulińską. 

Dyrektor Gimnazjum w Śniadowie pani Jadwiga Kamienowska 
podkreśliła rolę nauczyciela w życiu młodego człowieka. Wśród 22 
nauczycieli pracujących w Gimnazjum w Śniadowie, aż 6 z nich 
otrzymało nagrodę dyrektora szkoły. 

Do wielu życzeń, które otrzymali nauczyciele przed 
swoim świętem dołączył pan wójt Andrzej Zaremba. Słowa 
uznania dla nauczycieli skierował w imieniu rodziców 
Przewodniczący Rady Rodziców pan Lech Marek 
Szabłowski. Cała społeczność uczniowska podziękowała za 7-
letnią współpracę dotychczasowemu przewodniczącemu 

Rady Rodziców panu Wojciechowi Klimaszewskiemu. 
Uroczysty dzień święta polskiej szkoły przebiegł w 

miłej , serdecznej atmosferze, podkreślającej misję zawodu 
nauczyciela. 

Ewa Duda 

naszagmina l @wp.pl 



NAGRODY Z OKAZJI ŚWIĘTA EDUKACJI NARODOWEJ 2007 
Z okazji Święta Edukacji Narodowej Dzbeńska, Marianna Brulińska, Genowefa ŚNIADOWO-SZKOŁAPODSTAWOWA 

składamy wszystkim pracownikom oświaty Pisińska-Iwanowa, Józef Wiski. Joanna Maria Wysocka, Agata Gaicka-Sagało, 
życzenia pełne słońca i zdrowia. Poniżej zaś SZCZEPANKOWO Helena Kaczmarek, Katarzyna Tiepłowa, Maria 
przedstawiamy nagrodzonych nauczycieli z Joanna Brulńska, Anna Kurpiewska Pruszkowska. 
terenu gminy. ŚNIADOWO-GIMNAZJUM Nagrody Wójta Gminy Śniadowo 
Nagrody dyrektorów szkól otrzymali: Irena Olszewska, Ewa Duda, Barbara otrzymali: 
UŚNIK Truszkowska, Katarzyna Szabłowska, Elżbieta Bogumiła Tomaszewska-Osowiecka, Mariola 
Anna Kamińska, Bożena Nowakowska, Ewa Napiwodzka, Mirosław Skubich. Kuczyńska, Jadwiga Kamienowska. 

TRZECIA 
PIESZA 

PIELGRZYMKA 
DOWĄSEWA 

Siódmego września po raz trzeci spotkaliśmy 
się o godzinie 7.00 na Mszy świętej, by 
rozpocząć nasza pieszą pielgrzymkę do 

Wąsewa. 

Wyruszając ze Śniadowa przyłączyli się do nas 
nietypowi goście. 
Były to bezpańskie psy. Czworo z nich przeszło z 
nami siedem kilometrów. Jedna suczka była bardzo 
zawzięta i szła z nami do mety pielgrzymki
Wąsewa. Jeśli poczuła pragnienie, piła w 
okolicznych stawach, a my od czasu do czasu 
dawaliśmy jej małe co nieco. Nasze bagaże zawiózł 
pan Marek Tyszka. Pierwszy postój wykonaliśmy 
w Piskach. Tutejszy proboszcz przygotował nam 
smaczny poczęstunek. Następny odpoczynek 
mieliśmy w Czerwinie. Tam były przygotowane dla 
nas orzeźwiające napoje. W drodze o bólu 
zmęczonych nóg pomagały nam zapomnieć pieśni 
śpiewane prze nas, pielgrzymów. Zmęczeni, 

spragnieni snu dotarliśmy do Wąsewa. Po krótkiej 
modlitwie w kościele udaliśmy się do "Domu 
Pielgrzyma", by zaspokoić pragnienie i głód. 

Zostaliśmy poczęstowani smakowitym bigosem 
myśliwskim przygotowanym przez karczmę" Pod 
Topolami". Po kolacji udaliśmy się do pobliskiego 
gimnazjum. Zostaliśmy przydzieleni do 
poszczególnych klas, gdzie mieliśmy spędziliśmy 
noc. Na koniec naszych piątkowych modlitw 
poszliśmy o 21.00 na Apel Jasnogórski do 
wąsewskiego kościoła. W sobotni ranek po 
śniadaniu udaliśmy się na Mszę świętą o godzinie 
12.00. Po godzinnej modlitwie ruszyliśmy w drogę 
powrotną do Śniadowa. Czarna suczka, która z 
nami przyszła, wracała przed p,ami do domu. mamy 
nadzieję, że dotrze cała i zdrowa. Choć byliśmy 
bardzo zmęczeni wszyscy dotarliśmy na miejsce. 

Na pielgrzymce byłam pierwszy raz i 
jestem bardzo zadowolona. 
A suczka dopiero na drugi dzień wróciła. 

Aneta Filipkowska, kI. VI 

KRONIKA POLICYJNA 

07.08.2007r trasa nr 677 w okolicy m-ci Jakać 
Dwoma. Kradzież mienia wartości 10.000 zł na szkodę 
obywateli Litwy 
13.08.2007r Śniadowo- Nietrzeżwy kierowca 2,5 
promila 
14/1 6.08.2007 r Śniadowo tereny kolei- Kradzież 
mienia wartości 400 zł. 
15/16.08.2007r Konopki Młode Kradzież z 
włamaniem do niezamieszkałego budynku i zabór 
mienia wartości 15.000 zł. 
21.08.2007r Osobne- Nietrzeżwy kierowca 2,5 promila 
21.08.2007r Osobne - Nietrzeżwy kierowca 2,6 promila 
28.08.2007r Szczepankowo - Nagły zgon 
08/09.09.2007r teren wyrobisk po kopalni źwiru w 
okolicy m-ci Ratowo Piotrowo- Zniszczenie mienia 
wartości 2000 zł. 
09/1O.09.2007r Jakać Dworna- Uszkodzenie mienia 
wartości 700 zł. 
14.09.2007r Śniadowo- Nietrzeżwy kierowca 1,1 
promila 

DYNIA W OGRÓDKU 

N a początku października redakcja 
NG miała przyjemność gościć w 
ogródku pana Ryszarda 

Piątkowskiego ze Śniadowa. 
Podziwialiśmy tam piękny okaz dyni, która 
w obwodzie miała 147 cm i ważyła 25 kg. 
Gratulujemy panu Piątkowskiemu takich 
fantastycznych wyników na polu 
ogrodnictwa i życzymy kolejnych 
sukcesów. 

KRONIKA ŻYCIA 
Do naszej społeczności dołączyli: 
I .Przemysław Tyszka ur. 9 lipca 2007 roku 
Olszewo 
2.Weronika Tyszka ur. 16 lipca 2007 roku Stare 
Ratowo 
3.Julia Bialuk ur. 17 lipca 2007 roku Jakać 
Młoda 

4.Wojciech Modzelewski ur. 19 lipca 2007 roku 
Stare Konopki 
5.Patrycja Jakucka ur. 21 lipca 2007 roku Jakać 
Borki 
6.Leonia Julia Powichrowska ur. I sierpnia 2007 
roku Uśnik Kolonia 
7.Amelia Baczewska ur. 14 sierpnia 2007 roku 
Stare Ratowo 
S.Adrian Gadomski ur. l września 2007 roku 
Śniadowo 
9.0lafBartosz Strzelecki ur. 4 września 2007 
roku Młynik 



N iedziela 23 września br. 
była ciepłym i słonecznym 
dniem. W powietrzu snuło 

się "babie lato", mimo pierwszego 
dnia jesieni czuć jeszcze było radość 
letnich wakacji. Tego dnia w 
Duchnach Starych spotkały się 

społeczności dwóch wsi - Duchen 
Starych i Grabowa, które wspólnie 
przygotowały wieniec dożynkowy 
do śniadowskiego kościoła 

parafialnego na odpust. 

Mieszkańcy obu wsi wraz z 
zaproszonymi gośćmi - naszym 
proboszczem ks . kanonikiem 
Eugeniuszem Sochackim, naszym 
wikariuszem ks. Andrzejem 
Klimaszewskim i naszym wójtem 
gminy Andrzejem Zarembą przy 
wspólnym stole, ustawionym na 
świeżym powietrzu, świętowały ten 
niecodzienny fakt. 

Wspólny posiłek, rozmowy 
na ważne tematy związane z życiem 

DZIEŃ PAPIESKI 
14 października 2007r. podczas pielgrzymek do ziemi 

już po raz siódmy obchodziliśmy ojczystej. Pozwoliło nam to 
Dzień Papieski. Jest to dzień , w jeszcze raz przywołać minione 
którym nasze myśli skupione są 
wokół największego autorytetu 
naszych czasów Ojca Św. Jana 
Pawła II. W tym szczególnym 
dniu naszą parafię odwiedził 

J.E.Ks. Bp.Stanisław Stefanek, 
który odprawił Mszę św. W 
intencj i szybkiej beatyfikacj i 
Sługi Bożego Jana Pawła II. 

Po skończonej Mszy św. 
Młodzież Gimnazjum w 
Śniadowie przedstawiła montaż 
s łowno- muzyczny 
przygotowany pod kierunkiem 
pani Elżbiety Napiwodzkiej i 
pana Tomasza Szeląga. Treścią 
programu było ukazanie tęsknoty 
Jana Pawła II za Ojczyzną. 

Przytoczono najważniejsze 

fragmenty homilii wygłaszane 

chwile . Przepiękne wiersze 
i pieśni w wykonaniu 
gimnazjalistów wywołały 

wzruszenie i łzy na twarzach 
słuchaczy. Część artystyczna 
została wzbogacona projekcją 
slajdów przed s tawiających 

spotkania papieża z rodakami. 
Następnie ze śpiewem ukochanej 
pieśni Ojca Św. Barka wszyscy 
udali się pod Jego pomnik, gdzie 
delegacje uczniów s zkoły 
podstawowej i gimnazjum 
złożyli wiązanki kwiatów i 
zapaliły znicze. 

Na zakońc z enie 

uroczysto ści ksiądz biskup 
udzielił wszystkim pasterskiego 
błogosławieństwa. 

Elżbieta Napiwodzka 

codziennym mieszkańców gminy 
powodowały zacieśnianie więzów 

społecznych w "naszej małej 
ojczyźnie". To spotkanie było 

pierwszym tego typu wydarzeniem 
w śniadowskiej gminie. Warto tę 
społeczną inicjatywę integrującą ludzi 
realizować w następnych latach i w 
innych miejscowościach, by lokalna 
społeczność nie dzieliła się , a 
jednoczyła dla wspólnego dobra. 

Marek Filipkowski 

GAZETA OOSTF;PNA W PUNKTAC H: 
~Urząd Gminy, KJOSK pani Bożeny 
Brulińskiej. 

Uprzejmie dziękujemy osobom, które 
wspó ł p racowały z re d a k cją przy 
tworzeniu niniejszego numeruNG: 
Andrzejowi Zarembie, Joannie Żebrowskiej, 
Ew ie Przyborowsk iej, Waldemarowi 
Malinowskiemu , Ewie Dudzie, Elżbiecie 
Napiwodzkiej, Annie Kuleszy, Mile nie 
Komorowskiej, Agnieszce Tyszcze, Anecie 
Fili pkows kiej. Patrycji Kołaczkowskiej, 
Dominice TyszC2e, Tomaszowi Jastrzębskiemu, 
Aleksandrze Piątkowskiej. 

SKLEP Jola. SKLEP SPOŻYWCZY nr 4 
uL Kolejowa: 
z .e ankowo: SKLEP Anna. 

S' a .. Jakać: SKLEP SPOŻYWCZY pam E. 
Korzenieckiej. 
WierLbo,,'o: 
Koziki ' 
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